
Rada Miejska w Swarzędzu
Komisja Gospodarki, Środowiska i Rozwoju Wsi

BRM.KGŚiRW.0012.2.6.2022

Protokół nr 6/2022

Obrady rozpoczęto 24 sierpnia 2022 r. o godz. 14:00, a zakończono o godz. 16:47 tego samego dnia.

W posiedzeniu wzięło udział 8 członków.

Obecni:

1. Anna Baranowska - Graczyk1
2. Włodzimierz Buczyński
3. Ryszard Dyzma
4. Wojciech Kmieciak
5. Szymon Kurpisz
6. Tomasz Majchrzak
7. Rafał Słupiński
8. Marcin Szramkowski
9. Anna Tomicka

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.
Posiedzenie otworzył Przewodniczący Komisji Gospodarki, Środowiska i Rozwoju Wsi, Tomasz 
Majchrzak. Na wstępie powitał radnych, gości oraz pracowników Urzędu. Na podstawie załączonej do 
protokołu listy obecności (załącznik nr 1) stwierdził, że Komisja Gospodarki, Środowiska i Rozwoju 
Wsi jest władna do podejmowania prawomocnych wniosków, 8 członków obecnych.
Przewodniczący Komisji Gospodarki, Środowiska i Rozwoju Wsi przedstawił porządek obrad, który 
stanowi załącznik nr 2.

2. Rozwój infrastruktury turystycznej w Gminie Swarzędz oraz wykorzystanie dróg gminnych i 
powiatowych do połączenia istniejących ścieżek rowerowych z nowymi trasami rowerowymi.
Temat przedstawił Kierownik Wydziału Inwestycji, Bartłomiej Majchrzak. 
Prezentacja stanowi zał. nr 3 i 4 do protokołu.

Radny W. Buczyński zapytał czy jest planowana droga rowerowa z Kobylnica do granicy gminy w 
kierunku Tuczna. 
Kierownik B. Majchrzak odpowiedział, że Gmina wystąpiła do powiatu, który uwzględnia to w planach. 
Następnie przedstawił planowany przebieg ścieżek rowerowych w Wierzonce. 

Radny W. Kmieciak zaapelował o podjęcie rozmów z Powiatem Poznańskiem, aby w koncepcji ul. 
Cieszkowskiego wpisać przebieg ścieżki rowerowej. 
Następnie zapytał czy planowana jest ścieżka rowerowa przy inwestycji w ul. Piaski w kierunku dworca. 

Z-ca Burmistrz G. Taterka powiedział, że gmina występowała z licznymi sugestiami do Powiatu odnośnie
lokalizacji ścieżki na całej długości ul. Cieszkowskiego, jednak nie zostało to uwzględnione ze względu 
na wykupy gruntów, natomiast ul. Piaski jest  inwestycją Regionalnej Dyrekcji i sprawdzi czy jest tam 
zaplanowana droga rowerowa.

Radna A.Tomicka  wnosi o uwzględnienie ścieżki rowerowej przy drodze Kobylnickiej  z Wierzenicy do 
Wierzonki oraz o przedłużenie od ul. Kanclerskiej w Gortatowie w kierunku Uzarzewa. 
Kierownik B. Majchrzak wyjaśnił, że była kiedyś taka koncepcja, przechodziła jednak przez grunty 
prywatne i brak jest zgody właścicieli tego terenu dlatego nie jest to procedowane. Wyjaśnił, że aktualnie 
koncepcja jest taka, aby zlokalizować to połączenie przy drogach publicznych. 
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Dyskutowano o zapisach w systemie informacji przestrzennej oraz o możliwości lokowania tej ścieżki. 

Radna A. Tomicka zgłosiła wniosek o sprawdzenie możliwości przedłużenia istniejącej ścieżki 
rowerowej do Uzarzewo pod względem stanu prawnego oraz przeznaczenia terenu. 

Przewodniczący poddał pod glosowanie wniosek.
Głosowano w sprawie: Wniosek o sprawdzenie możliwości przedłużenia istniejącej ścieżki rowerowej 
do Uzarzewa pod względem stanu prawnego oraz przeznaczenia terenu oraz wpisanie przebiegu ścieżki 
do koncepcji rozbudowy dróg rowerowych. 
Wyniki głosowania za: 8, przeciw: 0, wstrzymało się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Radna A. Tomicka  wnosi o dopisanie do koncepcji również budowy dróg rowerowych Kobylnica-
Karłowice do Tuczna oraz Kobylnica-Wierzonka-Wierzenica. 

Radny Słupiński wypowiedział się w kwestii dróg rowerowych, zdaniem radnego aktualna sytuacja i 
drogi rowerowe nie są zadowalające, szczególnie w kwestii komunikacji miejskiej. Zdaniem radnego 
przejechanie z północy na południe gminy jest niemożliwe, gdyż brak jest planów dotyczących 
poruszania się po mieście rowerem w ciągach komunikacyjnych, miasto nie jest przyjazne komunikacji 
rowerowej, tylko turystycznej. Radny uważa, że nie trzeba budować nowych dróg rowerowych tylko 
pomyśleć o przekształceniu istniejącej infrastruktury w ciągi rowerowe. 
Dyskutowano na temat przebiegu dróg rowerowych oraz połączenia północnej z południową częścią 
gminy. Głos w dyskusji zabrali: A.Tomicka, T. Majchrzak, W. Kmieciak, R. Dyzma, S. Kurpisz. 

Radny S. Kurpisz zaproponował stworzenie grupy roboczej wśród radnych, która na odrębnym 
posiedzeniu zajmie się tym tematem.

Radny R. Dyzma poruszył kwestie braku drogi rowerowej Paczkowo-Sarbinowo. 

Przewodniczący zarządził głosowanie nad wnioskiem o zwołanie przez Przewodniczącą RM zespołu 
roboczego, który zajmie się tematem rozwoju ścieżek rowerowych na terenie gminy, w szczególności 
połączenia północnej i południowej części miasta. 

Głosowano w sprawie: wniosek o zwołanie przez Przewodniczącą RM zespołu roboczego, który zajmie 
się tematem rozwoju ścieżek rowerowych na terenie gminy, w szczególności połączenia północnej i 
południowej części miasta. 
Wyniki głosowania za: 8, przeciw: 0, wstrzymało się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

3. Omówienie materiałów sesyjnych.

a) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Miasta i Gminy Swarzędz na 
rok 2022.
Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy, Karolina Dziekan. 

Radny S. Kurpisz zapytał, jakie prace nie zostaną wykonane przy modernizacji świetlic wiejskich.
Radna A. Tomicka zapytała o:
- 300 tys. na zarządzanie kryzysowe, na pomoc dla Ukrainy 
- koszty utrzymania obiektów oświatowych, 
- remont i wyposażenie schroniska Sarenka, 
- naprawę dachu w Przedszkolu na ul. Zamkowej, 
- wartości ryzyka przy inwestycjach, 
- realizacja zadania związanego z wypłatą dodatku węglowego 
Na pytania odpowiadali: K.Dziekan, T.Zwoliński, B.Majchrzak, M.Szrajbrowski.

Posiedzenie opuścił radny S. Kurpisz - obecnych 7 radnych. 
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Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Miasta i 
Gminy Swarzędz na rok 2022. 
Wyniki głosowania ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1

b) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy 
Swarzędz na lata 2022 – 2043.
Projekt uchwały przedstawił Z-ca Skarbnika, S. Pieniowski.
Posiedzenie opuścił radny R. Słupiński -  obecnych 6 radnych. 
Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Miasta i Gminy Swarzędz na lata 2022 – 2043. 
Wyniki głosowania ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 1

c) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr LIV/398/2006 Rady Miejskiej w 
Swarzędzu z dnia 29 marca 2006 r. w sprawie ustalenia cen urzędowych za usługi przewozowe środkami 
swarzędzkiej komunikacji autobusowej, opłat dodatkowych, określenia uprawnień do korzystania z 
bezpłatnych i ulgowych przejazdów środkami transportu zbiorowego, a także podziału linii na strefy.
Projekt uchwały przedstawił Kierownik Wydziału Nadzoru Właścicielskiego i Transportu, Mariusz 
Szrajbrowski.
Posiedzenie opuściła radna A. Tomicka - obecnych 5 radnych. 
Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr LIV/398/2006 
Rady Miejskiej w Swarzędzu z dnia 29 marca 2006 r. w sprawie ustalenia cen urzędowych za usługi 
przewozowe środkami swarzędzkiej komunikacji autobusowej, opłat dodatkowych, określenia uprawnień 
do korzystania z bezpłatnych i ulgowych przejazdów środkami transportu zbiorowego, a także podziału 
linii na strefy. 
Wyniki głosowania ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 1

d) Propozycja wprowadzenia do porządku obrad: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia w 
2022 roku dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku 
wpisanym do rejestru zabytków.
Projekt uchwały przedstawił Kierownik Wydziału Nadzoru Właścicielskiego i Transportu, Mariusz 
Szrajbrowski.
Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie udzielenia w 2022 roku dotacji na 
prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru 
zabytków. 
Wyniki głosowania ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 1

e) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie 
Swarzędz na rok szkolny 2022/2023.
Projekt uchwały przedstawił Z-ca Burmistrza, Tomasz Zwoliński.
Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki 
paliwa w Gminie Swarzędz na rok szkolny 2022/2023. 
Wyniki głosowania ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 1

f) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania imienia Szkole Podstawowej nr 2 w Zalasewie.
Projekt uchwały przedstawił Z-ca Burmistrza, Tomasz Zwoliński.
Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie nadania imienia Szkole Podstawowej 
nr 2 w Zalasewie. 
Wyniki głosowania ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 1
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g) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XVI/170/2015 z dnia 24 listopada 2015 
r. w sprawie: zasad udzielania i wymiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 
dla dyrektorów i wicedyrektorów szkół oraz nauczycieli pełniących inne stanowiska kierownicze oraz w 
sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć niektórych nauczycieli 
zatrudnionych w szkołach i przedszkolach prowadzonych przez Gminę Swarzędz.
Projekt uchwały przedstawił Z-ca Burmistrza, Tomasz Zwoliński.
Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XVI/170/2015 z 
dnia 24 listopada 2015 r. w sprawie: zasad udzielania i wymiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego 
wymiaru godzin zajęć dla dyrektorów i wicedyrektorów szkół oraz nauczycieli pełniących inne 
stanowiska kierownicze oraz w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 
niektórych nauczycieli zatrudnionych w szkołach i przedszkolach prowadzonych przez Gminę Swarzędz..
Wyniki głosowania ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 1

h) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLIV/405/2013 Rady Miejskiej w 
Swarzędzu z dnia 25 czerwca 2013 r. w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych oraz 
ustalenia ich przebiegu – ul. Działkowa, Wierzonka.
Projekt uchwały przedstawiła Kierownik Wydziału Infrastruktury Drogowej, Alicja Smelka. 
Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLIV/405/2013 
Rady Miejskiej w Swarzędzu z dnia 25 czerwca 2013 r. w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg 
gminnych oraz ustalenia ich przebiegu – ul. Działkowa, Wierzonka. 
Wyniki głosowania ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 1

i) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych – ul. Gminna, 
Wierzonka.
Projekt uchwały przedstawiła Kierownik Wydziału Infrastruktury Drogowej, Alicja Smelka. 
Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg 
gminnych – ul. Gminna, Wierzonka. 
Wyniki głosowania ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 1

j) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia bonifikaty od ceny sprzedaży nieruchomości 
położonej w Swarzędzu przy ul. Paderewskiego przeznaczonej na poprawienie warunków 
zagospodarowania nieruchomości przyległej.
Projekt uchwały przedstawił Z-ca Kierownika Wydziału Geodezji i Nieruchomości, Damian Dulski.
Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie udzielenia bonifikaty od ceny 
sprzedaży nieruchomości położonej w Swarzędzu przy ul. Paderewskiego przeznaczonej na poprawienie 
warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej. 
Wyniki głosowania ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 1

k) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy na czas 
nieoznaczony nieruchomości wchodzącej w skład zasobu Gminy Swarzędz, tj. części działki nr 9/119 
obręb Swarzędz na rzecz Fundacji Edukacji Społecznej EKOS.
Projekt uchwały przedstawił Z-ca Kierownika Wydziału Geodezji i Nieruchomości, Damian Dulski.
Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy 
dzierżawy na czas nieoznaczony nieruchomości wchodzącej w skład zasobu Gminy Swarzędz, tj. części 
działki nr 9/119 obręb Swarzędz na rzecz Fundacji Edukacji Społecznej EKOS. 
Wyniki głosowania ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 1

l) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej w miejscowości 
Gruszczyn – ul. Fikusowa.
Projekt uchwały przedstawił Z-ca Kierownika Wydziału Geodezji i Nieruchomości, Damian Dulski.
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Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej w 
miejscowości Gruszczyn – ul. Fikusowa.
Wyniki głosowania ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 1

m) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej w miejscowości 
Kruszewnia – ul. Przyrodnicza.
Projekt uchwały przedstawił Z-ca Kierownika Wydziału Geodezji i Nieruchomości, Damian Dulski.
Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej w 
miejscowości Kruszewnia – ul. Przyrodnicza.
Wyniki głosowania ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 1

n) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej w miejscowości 
Rabowice – ul. Barwna.
Projekt uchwały przedstawił Z-ca Kierownika Wydziału Geodezji i Nieruchomości, Damian Dulski.
Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej w 
miejscowości Rabowice – ul. Barwna.
Wyniki głosowania ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 1

o) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej w miejscowości 
Rabowice – ul. Bordowa.
Projekt uchwały przedstawił Z-ca Kierownika Wydziału Geodezji i Nieruchomości, Damian Dulski.
Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej w 
miejscowości Rabowice – ul. Bordowa.
Wyniki głosowania ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 1

p) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej w miejscowości 
Rabowice – ul. Brązowa.
Projekt uchwały przedstawił Z-ca Kierownika Wydziału Geodezji i Nieruchomości, Damian Dulski.
Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej w 
miejscowości Rabowice – ul. Brązowa.
Wyniki głosowania ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 1

r) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej w miejscowości 
Rabowice – ul. Fioletowa.
Projekt uchwały przedstawił Z-ca Kierownika Wydziału Geodezji i Nieruchomości, Damian Dulski.
Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej w 
miejscowości Rabowice – ul. Fioletowa.
Wyniki głosowania ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 1

s) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej w miejscowości 
Rabowice – ul. Grafitowa.
Projekt uchwały przedstawił Z-ca Kierownika Wydziału Geodezji i Nieruchomości, Damian Dulski.
Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej w 
miejscowości Rabowice – ul. Grafitowa.
Wyniki głosowania ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 1

t) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej w miejscowości 
Rabowice – ul. Granatowa.
Projekt uchwały przedstawił Z-ca Kierownika Wydziału Geodezji i Nieruchomości, Damian Dulski.
Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej w 
miejscowości Rabowice – ul. Granatowa.
Wyniki głosowania ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 1

u) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej w miejscowości 
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Rabowice – ul. Szara.
Projekt uchwały przedstawił Z-ca Kierownika Wydziału Geodezji i Nieruchomości, Damian Dulski.
Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej w 
miejscowości Rabowice – ul. Szara.
Wyniki głosowania ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 1

w) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
obszaru u zbiegu ulic Transportowej i Kórnickiej w Zalasewie.
Projekt uchwały przedstawił Z-ca Kierownika Wydziału Architektury i Urbanistyki, Jędrzej Cesar.
Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego obszaru u zbiegu ulic Transportowej i Kórnickiej w Zalasewie. 
Wyniki głosowania ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 1

4. Sprawy bieżące.

Radny W. Buczyński zapytał o zmianę dostawcy wywozu śmieci i o niezgodności z harmonogramem a  
Przewodniczący T. Majchrzak zapytał jak gmina przygotowuje się do oszczędności w związku ze 
wzrostem cen za energię elektryczną, 
Odpowiedzi udzielił z-ca Burmistrza T. Zwoliński.

5. Zakończenie.
Na tym posiedzenie zakończono.

 

Przewodniczący
Komisji Gospodarki, Środowiska i Rozwoju Wsi

 Tomasz Majchrzak

Przygotował(a): Biuro Rady 

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl 
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